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Aanwezig: 
Mia Meirsschaut (Natuurpunt Boven Dender) 
Johan Van Der Heyden (Natuurpunt Zwalmvallei) 
Dirk Martens (Velt) 
Hannah Van Belle (deskundige grondgebiedzaken Lierde) 
Leen Portier (Fietsersbond) 
Evie Van den Bossche (afgevaardigde open VLD)  
Erik Meers (onafhankelijk deskundige) 
André Eeman (schepen van leefmilieu)  
Luc Van Ruyskensvelde (Wildbeheerseenheid Dendervallei) 
Wim Janssens (vertegenwoordiger NVA)  
Jan Martens (Voor Lierde) 
Kurt Schamp (onafhankelijk deskundige) 
 
Verontschuldigd:  
Jurgen Soetens (burgemeester) 
Wim Thienpont (vertegenwoordiger spankracht) 
Dirk Haelterman (Algemeen Boerensyndicaat) 
Jo Van Driessche (Milieufront Omer Wattez) 
Geert Schoutteten (vzw trage wegen) 
Guy Depraetere (Afgevaardigde derde partij) 
 
 

 
Vergadering gehouden in de raadszaal van het gemeentehuis te Lierde. 
 
Ter voorbereiding werd een PowerPointpresentatie opgemaakt door Hannah Van Belle. 
 
Verslaggeving door Bieke Van Beirs. 
  

 

Verslag 

Lierde, 29 september 2021 
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1. Goedkeuring verslag 02/06/2021 
 
Geen opmerkingen. Goedgekeurd. 
 
2. Klimaatvoordracht ‘Klimaatgezonde tuinen – Hier groeit water’ op 08/10/2021 

• Doornemen afspraken 

• Voorstelling milieubeweging LierdeLovers 
 
Praktische afspraken ter voorbereiding van de voordracht: 

- Er zijn momenteel ongeveer 70 inschrijvingen. Er werden 70 zaaddoosjes besteld. Per 
doosje 15m² bermbloemen. 1 gratis doosje per aanwezige. Kost €5,80 per doosje voor 
de Minaraad. Indien er te weinig doosjes zijn, dan achteraf bijbestellen of de 
Minaraadsleden staan hun doosje af. Zaaddoosjes en foldertje meegeven op het einde. 

- Mee te geven info: vóór eind oktober moet het zaad worden ingezaaid. 
- Tijdens de pauze: bar openhouden. Communicatie nodig met OC De Lier. 

Drankeninventaris nodig voor en na de voordracht. Cash geld voorzien in grijze 
kassadoos. 1 gratis drankje voorzien d.m.v. bonnetjes. Prijslijst nodig. 

- Ferm Deftinge wenst mee te werken aan de organisatie: drankbonnetjes uitdelen aan 
een tafeltje aan de ingang en medewerking achter de bar. 

- Affiche meebrengen ‘Hier groeit water’ van Ferm. 
- Reservatie OC De Lier reeds in orde gemaakt. 
- Spreker Ann Muyldermans: aanwezig om 19.30u. om de techniek te testen. Na te 

vragen of technische ondersteuning van OC De Lier aanwezig kan zijn. Door 
technische dienst: tribune uitschuiven en in de foyer hoge tafels zetten. 

- De voordracht duurt 2X45 min. met een pauze van 15 min. 
- Programma: onderwerp ‘verharding’, onderwerp ‘vergroening’, pauze, onderwerp 

‘hemelwaterinfiltratie’, vragen. 
- De voorzitter leidt de spreker en Ferm Deftinge in. 

 
Vereniging LierdeLovers: 

- Wenst bij de voordracht krokusbollen te verkopen aan €15 per zak van 100 stuks. Dit 
ter ondersteuning van het een initiatief ‘Eén miljoen krokussen voor bijen’ van Imkerij 
De Bijenvriend. In tuinen als naar gemeentebesturen toe. Vraag: zijn deze bloembollen 
lokaal? 

- LierdeLovers wenst ook flyers uit te delen. Vraag: wat is de inhoud van deze flyer? Op 
voorhand opvragen bij LierdeLovers. 

- Voorstel: het college van 06/10/2021 afwachten inzake het uitdelen van flyers en het 
verkopen van bollen. 

 
3. Asfaltering verbindingswegen 

• Langemunte – Putse: verduidelijking van de keuze voor volledige wegbekleding 

• Tempel – Kwaadstraat: invraagstelling 2,5m-brede asfaltering i.p.v. 1m-brede 

waterdoorlatende verharding 

Er werd gekozen voor asfaltering van 2,5 meter breed, omdat dit een van de voorwaarden is 
om in aanmerking te komen voor overheidssubsidies. Asfaltering van 1,5 meter zou genoeg 
zijn op die weg, maar dan zijn er geen subsidies en deze kan de gemeente niet links laten 
liggen. Er moet ook genoeg plaats zijn voor fietsers om elkaar te kruisen. 
Voor de verbindingsweg Langemunte-Putse zijn er heel hoge subsidies, omdat dit een 
verbindingsweg vormt. 
De verharding is zodanig gelegd dat water naar de zijkanten de grond in loopt. 
 
Nadelen: asfaltering van 2,5 meter heeft de allure van een weg in het landschap, maar dit is 
een trage weg. Het is een sterke achteruitgang van de biodiversiteit, want de bijen kunnen 
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hun nest niet langer maken in het zand. Aan de Kwaadstraat blijft de oversteek voor fietsers 
gevaarlijk. 
 
Advies: de kost van een fietspad van 1,5 meter afwegen tegenover 2,5 meter. Overleggen met 
provincie omdat er tegenwind is in functie van de biodiversiteit. De provincie moet dan ook 
minder subsidies uitkeren. 
Advies naar het college formuleren: liever 1,5 meter i.p.v. 2,5 meter met bijkomend advies van 
de provincie. 
 
4. Trage wegen 

• Veldweg 41b 
 
Deze bevindt zich bij de Waesbergdries richting Parkbos. Vroeger bestonden hier 2 
veldwegen parallel naast elkaar, maar 1 ervan is weg. 
De voetweg werd verlegd naar de andere kant van de weide, zoals aangegeven door de 
gemeente. Dit werd afgestaan. 
 

• Veldwegen 41c (naar Parkbos) en 39e zijn niet toegankelijk door begroeiing 
 
Momenteel zijn er 31 wegen die zouden moeten worden gemaaid. Er vormen zich zelfs wegen 
op de akker zelf, omdat de veldweg niet toegankelijk is. Er wordt te weinig op gewandeld. De 
gemeente overweegt om een externe firma de veldwegen aan te stellen om de veldwegen vrij 
te maken, want het gemeentepersoneel kan dit niet opvolgen. Dit zou in oktober zijn. De 
landbouwers maaien rond de hindernissen. 
 
Advies: geen veldwegen bijmaken zolang de huidige niet goed kunnen worden onderhouden. 
Ze moeten ook regelmatig worden bewandeld. 
 
5. Gemaaid gras wordt niet verwijderd – schending van Vlaams wegbermdecreet 
 
De plekken zijn niet altijd bereikbaar en alles wegnemen met een kruiwagen is onmogelijk. De 
kosten van de tractor en het opzuigsysteem zijn heel hoog. Door het natte weer is er veel gras 
en onkruid. De kerkhoven van Lierde, bijvoorbeeld, zijn er ook niet op voorzien. 
 
Advies: als het maaisel wordt weggehaald lost het probleem zich na enkele jaren uiteindelijk 
zelf op, want de grond verarmt zo vanzelf. Het maaisel laten liggen creëert namelijk nog meer 
netels. 
 
6. Inbreuken bij de opvolging van kapvergunningen – heraanplanting van gekapte 

bomen gebeurt niet 
 
Ondanks de opmaak van een pv worden gekapte bomen niet heraangeplant. 
De handhavingsambtenaar kan de problematiek niet meer opvolgen door bouwovertredingen. 
Overtreders moeten beboet worden. Pv’s worden door het parket echter vaak geseponeerd. 
Op termijn heeft dit overstromingen tot gevolg. 
 
Advies: boetebeleid bekijken. 
 
7. Lokaal Energie- en Klimaatpact 

• Welke rol kan de Minaraad spelen in de opvolging en evaluatie? 

• Welke maatregelen neemt de gemeente voor verdere vergroening? Bijv. hogere 
subsidie voor het inzaaien van bodembedekkers? 

 
Maatregelen: 
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- Momenteel heeft Lierde 7 bufferbekkens. Lierde is een redelijk waterveilige 
gemeente. Op enkele punten zijn er wel problemen met erosie, maar de problemen 
zijn beheersbaar. 

- Tegen 2030 zou de verledding van de gemeente klaar moeten zijn. 
- Subsidie voor hemelwaterputten/infiltratievoorziening. 

 
Advies: 

- Een slimme batterij in OC De Lier om de opbrengst van de zonnepanelen te 
gebruiken voor de avondpiek. Deze info gekregen van een ingenieur van Luminus, 
die dit systeem gerust wil komen voorstellen. Met de digitale teller worden pieken 
opgevolgd en aangerekend. Een slimme batterij kan dit vermijden. Bijkomend: 
Electrabel doet zelf 4 van de 6 kerncentrales dicht. 

- Hogere groenbemesting voor landbouwers. Nu is dit maar €12,5 per hectare en dit is 
geen stimulans. Vele akkers blijven helaas blank in de winter en dit is nagenoeg een 
betonnen vloer waar het water afstroomt. Hier kan rogge staan. Dit voorstellen aan 
het college. 

 
8. Mogelijke afbraak van de dijk van het bufferbekken aan de Broekstraat, Deftinge 
 
Vraag: bestaat het gevaar dat dit wordt afgegraven? Het werd aangeraden om zelf al een 
dossier samen te stellen met foto’s tegen Milieufront Omer Wattez. 
 
De klacht van Omer Wattez is nog niet afgerond. Geen dossier samenstellen. De procedure 
loopt nu en we kunnen nu nog niets zeggen. Farys dient een nieuwe aanvraag in met een 
betere motivatie, want de vorige is afgekeurd na klacht van Milieufront Omer Wattez. De 
bufferbekkens zullen hoogstwaarschijnlijk blijven. 
Volgens Milieufront Omer Wattez ligt het bufferbekken er zonder vergunning en moet het 
worden hersteld naar de originele staat. Het water moet meer opgehouden worden aan de 
bron. 
 
Advies: 

- De bufferbekkens hebben beter onderhoud nodig. 
- Het systeem van de bufferbekkens in Vlaanderen is verkeerd. In de plaats moet men 

ophouden met het bouwen in lagergelegen gebied. In de Broekstraat is er echter geen 
andere oplossing. We hebben gevochten tegen het ophogen van de weide op het einde 
van de Broekstraat. 

 
9. Knotbomen 

 

• Stand van zaken groepsaankoop knotten 

De hoeveelheid inschrijvingen is niet bekend. Er is een nieuwe contactpersoon bij RLVA en 

het wordt nagevraagd bij deze persoon. 

• Stand van zaken knotmarathon 

Er werd geen locatie gevonden voor de knotmarathon. Er werden buiten Lierde 3 locaties 

gevonden. 

Er was een demonstratie in de Gavers. De hakselaar mocht gratis worden gebruikt van 

vrijdag tot maandag. Echter is het probleem dat het kappen door de landbouwers zelf moet 

gebeuren. 

• Oplossing probleem door achterstallig onderhoud waardevolle knotwilgenrij aan 

bufferbekken in Deftinge (Gemeldorp) 
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De rij van 11 knotwilgen richting Watermolenstraat heeft dringend onderhoud nodig. Deze plek 
is bereikbaar. Bij de werken door Aquafin is er veel moeite gedaan om deze rij te sparen en 
nu staan de wilgen te verkommeren door te weinig onderhoud. De knotwilg het dichtst bij het 
fietspad is opengescheurd en was gevaarlijk. Vraag: er bestaat toch zorgplicht voor de natuur, 
bijvoorbeeld in het Natuurdecreet? Is kappen verplicht? Kan de handhavingsambtenaar dit 
aanpakken? 
 
Dit probleem vormt zich ook op andere plekken in Lierde. 
 
Advies: de gebruiker van de grond waarop de verkommerende knotwilgen staan, is 
verantwoordelijk voor het onderhoud. De handhavingsambtenaar dient deze aan te spreken. 
 
10. Wat heeft de gemeente reeds ondernomen inzake wateroverlast? 
 
Zie hiervoor ook punt 7. 
 
Maatregelen: 

- bufferbekkens, 
- subsidie hemelwaterput/infiltratievoorziening, 
- verhardingsgraad in bouwvergunning wordt nagekeken en waterdoorlatende parking. 

 
De vele bouwovertredingen zijn helaas moeilijk op te volgen. 
 
11. Artikel De Volkskrant: ‘Wat doet landbouwgif met onze gezondheid?’ 
 
Niet besproken. 
 
12. Uitstap in het najaar of het voorjaar 
 
Doel: studiedag. 
 
Voorstel: busuitstap. Voormiddag bedrijf, lunch en namiddag bedrijf of natuurgebied. 
Bijvoorbeeld de vergroening van ArcelorMittal, het Verdronken Land van Saeftinghe, Rendac 
in Denderleeuw of een begeleide natuurwandeling. 
 
Vraag: kan dit als werkingskost? De bus kan bijvoorbeeld worden bekostigd met de kas van 
de Minaraad en de rest bekostigt men zelf. 
 
Conclusie: 

- Najaar 2021: boswandeling van ongeveer 3 km gegidst door de voorzitter om te 
genieten van de herfstsfeer en het bekijken van de zwammen. 
Afspraak op zaterdag 6 november om 14.00u. aan D’Hoppe, Vloesberg. Er is gratis 
parking tegenover restaurant Ancien Belgique. Partner, kinderen en kleinkinderen 
mogen mee. Groep tot 25 man. 

- Voorjaar 2022: busuitstap, zoals hierboven voorgesteld. 
 
13. Varia 

- Schade aan openbaar groen: 
o Kerkhof: enkele bomen zijn beschadigd door grasmachines: 3/4e van de schors 

is beschadigd. Advies: ter plaatse inspecteren. 
o Groene site OC de Kommalier: de helft van de schors van een boom is weg 

door een aanrijding van een zitmaaier. Dit is beschadiging van openbaar groen 
door eigen personeel en is problematisch. Het gebeurt helaas al jaren. 

 
Einde vergadering. 
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Datum volgende vergadering: woensdag 15/12/2021 om 20.00u. 


